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عیادت استاندار از مادر 
شهیدرئیسی همزمان با روز مادر

اختیارات فرمانداری تهران 
گسترش می یابد؟

  پیشتازی سمنان
در اشتغالزایی دانش آموختگان

 اولین بانوی فرماندار
در مازندران معرفی شد

خوش اقبال فرماندار پایتخت شد

مشهد - غلامحسین مظفری استاندار خراسان رضوی به 
مناسبت ولادت حضرت زهرا)س( به عیادت مادر شهید 
رئیسی رفت و این میلاد خجسته را به وی تبریک و تهنیت 
گفت.  حجت الاسلام والمسلمین علی عسکری معاون 
فرهنگی، اجتماعی و زیــارت استانداری خراسان رضوی 

نیز دراین دیدار استاندار خراسان رضوی را همراهی کرد.
در این دیدار یاد و خاطره رئیس جمهوری فقید آیت الله 

ابراهیم رئیسی گرامی داشته شد.

تهران - استاندار تهران گفت: ۱۰ میلیون جمعیت با یک 
فرمانداری و سه بخشداری قابل کنترل نیست و باید ارتقای 
فرمانداری تهران در دستورکار قرار گیرد و این موضوع فراتر 

از حرف باید عملیاتی شود.
محمدصادق معتمدیان در آیین تکریم و معارفه فرمانداران 
قدیم و جدید پایتخت افزود: مطالعات زیادی انجام شده 
و در وزارت کشور هم این موضوع را پیگیری کردیم چون 
معتقدیم فرمانداری تهران باید اختیارات بیشتری داشته 
باشد؛ استان تهران ۳۶ نماینده دارد که باید از این ظرفیت 
بهره بیشتری برای رسیدن به اهداف خود ببریم. معتمدیان 
تأکید کرد: انتخابات شهرستان تهران برابر چند استان 
است که باید از زحمات فرماندار سابق در برگزاری چند 
دوره انتخابات تشکر ویژه داشته باشم. استاندار تهران 
با بیان اینکه چالش های جدی از جمله توسعه نامتوازن 
در پایتخت داریم که در دولت چهاردهم نگاهی ویژه به 
حل این موضوع خواهیم داشــت، گفت: تهران بارانداز 
آسیب های اجتماعی کشور است. محمدصادق معتمدیان 
با اشاره به توسعه نامتوازن در ۲۲ منطقه پایتخت گفت: 
بزرگ ترین و بیشترین سکونتگاه های غیررسمی در تهران 
است، تمرکز اداری کشور و مراکز مهم اقتصادی و دانشگاهی 

و علمی در این کلانشهر قرار گرفته است.
وی اظهار کرد: تهران دو رویکرد پایتخت و ملی دارد و هر 
روز میزبان ۲ میلیون نفر است که در این کلانشهر تردد 
می کنند، سرانه های جمعیت سیال از اقصی نقاط کشور 

به تهران چیزی است که تاکنون به آن توجه نشده است.
معتمدیان ادامه داد: بیش از نیمی از درآمدهای مالیاتی 
کشور از تهران است و ۶۰ درصد از جمعیت استان تهران 
در پایتخت زندگی می کنند که پایین بودن شاخص در 
سرانه های آموزشی و بهداشتی به خاطر تراکم جمعیت 
ــت. محمدصادق معتمدیان در ایــن مراسم  در آن اس
»حسین خوش اقبال« را به عنوان فرماندار تهران معرفی 
و از زحمات احمد قیومی در این مسئولیت قدردانی کرد. 
استاندار تهران از »خوش اقبال« فرماندار جدید تهران 
به عنوان مدیری توانمند نام برد و افزود: توفیق داریم که 
در خدمت ایشان در تهران باشیم؛ وی بیشترین بحران 
را در استان های مرزی مدیریت کرده و گزینه استانداری 
کرمانشاه بود اما خوشحالیم که می توانیم از خدماتشان 

در تهران بهره ببریم.

سمنان - طبق مرجع اعلام آمار اشتغال در وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی)سامانه رصد( سمنان با تحقق ۱۶۲ 
درصد تعهد اشتغالزایی و به کارگماردن دانش آموختگان 
دانشگاهی از فروردین ۱۴۰۳ تا پایان آذر، استان برتر کشور 

شد.
 سرپرست اداره  کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی سمنان 
با بیان اینکه سمنان رتبه نخست کشور در اشتغالزایی و 
همچنین رتبه نخست در به کار گماردن دانش آموختگان 
را از آن خود کرد گفت: سمنان همچنین رتبه نخست کشور 
در اشتغالزایی برای سایر قشرها شامل افراد دارای مدرک 
تحصیلی دیپلم، فاقد مهارت و دارای مهارت را از آن خود 
کرد. وی ادامه داد: اشتغالزایی برای ۱۰ هزار و ۸۴۹ نفر تعهد 
دستگاه های اجرایی استان سمنان در سال ۱۴۰۳ است که 
تاکنون بیش از تعهد و برای ۱۴ هزار و ۱۲۹ نفر فرصت شغلی 
ایجاد شد. وی اضافه کرد: تعهد اشتغال دانش آموختگان 
دانشگاهی در استان سمنان ۲ هزار و ۲۱۲ نفر بود که بیش 
از تعهد و برای سه هزار و ۵۸۵ نفر اشتغالزایی شد که آمار 

نشاندهنده تحقق ۱۶۲ درصدی اشتغال این قشر است.

ساری- »جمیله قایی پاشا« به عنوان اولین بانوی فرماندار 
در استان مازندران حکم انتصاب خود را به عنوان مقام 
عالی دولت در سوادکوه شمالی دریافت کرد. روز گذشته 
»مهدی یونسی رستمی« استاندار مازندران حکم سرپرستی 
فرمانداری این بانو را همزمان با روز زن اعطا کرد. جمیله 
قائی پاشا از کارمندان وزارت کشور و سال ها به عنوان رئیس 
اداره سیاسی فرمانداری قائمشهر فعالیت کرد. پیش از این 
»یاسین محمدی راد« در سمت فرماندار سوادکوه شمالی 
فعالیت می کرد که این جایگاه را به جمیله قایی پاشا سپرد.

ایران در »ایران«

گزارش

شیما جهان بخش
خبرنگار

»ایران« اصلاح زیرساخت ها در قطب تولید خرما را بررسی کرد

جوان سازی نخلستان های بوشهر 

جوان ســـازی، اصلاح و احیای نخیلات 
که همیشه از مطالبات اصلی کشاورزان 
بوشهری بوده اکنون با دستور استاندار 
این استان مبنی بر پیگیری جدی تأمین 
ح »نجات و  منابع مالی برای اجرای طر
اصلاح و احیای نخیـــلات« یک قدم به 
تحقق نزدیک و بارقه امید رونق دوباره 
نخلستان ها در دل تولیدکنندگان این 
میوه شـــیرین گرمســـیری روشن شده 

است.

 تأکید ویژه دولت
بر پیگیری مطالبات صنعت خرما

ع«، استاندار بوشهر دراین  »ارسلان زار
خصوص در گفت و گو با »ایران« با تأکید 
بر اینکـــه بخش مهمـــی از نخیلات این 
استان قدیمی و غیر اقتصادی شده اند، 

اظهـــار کرد: بـــا توجه به اینکـــه اقتصاد 
اســـتان به خرما گره خورده در تلاشیم 
برای افزایـــش ارزش افزوده و اقتصادی 
شـــدن نخلســـتان ها و از همـــه مهم تر 
بهبـــود معیشـــت کشـــاورزان تمامـــی 
نخلستان ها را نوسازی و بهسازی کنیم.

 وی با بیـــان اینکه تأمیـــن منابع مالی 
ح نوسازی نخلستان ها  برای اجرای طر
و تجهیـــز آنها به زیرســـاخت های نوین 
آبیـــاری بـــا جدیـــت دنبـــال می شـــود، 
افزود: علاوه بر نوســـازی نخلستان ها، 
توسعه زیرساخت های آبیاری نوین نیز 
دراولویـــت قـــرار گرفته تا شـــاهد رونق 
بیشـــتر صنعت خرما و بهبود وضعیت 

اقتصادی این بخش باشیم.
استاندار بوشهر با اشـــاره به تأکید ویژه 
دولت بـــر پیگیـــری مطالبـــات فعالان 
صنعـــت خرما، تصریح کرد: مســـاحت 
نخلستان  های بوشـــهر حدود ۳۴ هزار 
هکتار بـــوده و این اســـتان رتبه ســـوم 
تولید خرما در کشـــور را دارد به همین 
خاطـــر تکمیـــل حلقه های مفقـــوده و 
بهبود تولید، عرضه، فروش و صادرات 
از اولویت های اصلی دولت در اســـتان 

اســـت. البته این اقدام تنها مربوط به 
دولت نیست و باید تمام دستگاه های 
متولی تلاش کنند آخرین دستاوردهای 
صنعت خرما به دنیا معرفی شود تا زمینه  
سرمایه گذاری در این حوزه فراهم شود.
 ایـــن مقـــام مســـئول بیـــان کـــرد: بـــا 
برنامه ریـــزی صورت گرفتـــه نخیلات با 
ارزش و بازدهی بالای تولیـــد در باغات 
خرمـــای اســـتان بوشـــهر جایگزیـــن 
نخیـــلات کم بازده می شـــود کـــه باعث 
می شود فعالیت نخلستان های استان 

اقتصادی تر شود.

 تأمین آب کشاورزی
اولویت مهم استان

ع حمایـــت از کشـــاورزان را مـــورد   زار
تأکید قرار داد و اضافـــه کرد: پرداخت 
تســـهیلات مناســـب به فعـــالان حوزه 
کشاورزی می تواند گره گشای مشکلات 
آنها باشـــد به همین خاطـــر تخصیص 
درصـــدی از منابـــع بانکـــی بـــه بخش 

کشاورزی استان بوشهر الزامی است.
نماینده دولت در بوشهر با بیان اینکه 
دولـــت و نماینـــدگان مجلـــس بویژه 

کمیسیون کشاورزی در تلاش هستند 
تا مشـــکلات بخش خرما را بـــا اجرای 
برنامه هـــای کوتاه مـــدت و میان مدت 
حل کنند، افـــزود: مهم ترین موضوع 
در این زمینه صادرات خرما به بازارهای 
جهانی اســـت. البته برای موفقیت در 
ایـــن زمینه، بایـــد کیفیـــت محصول و 
بســـته بندی خرما به اســـتانداردهای 

بین المللی نزدیک شود.
اســـتاندار بوشـــهر خاطر نشـــان کرد: 
می دانیم که کم آبی در سال های اخیر 
آســـیب زیادی به نخلـــداران وارد کرده 
به همین خاطـــر در نظر داریـــم تمام 
نخلستان ها را به سیستم آبیاری نوین 
کـــه مقرون بـــه صرفه هســـتند تجهیز 
کنیم. کشاورزان اطمینان داشته باشند 
مسأله تأمین آب کشـــاورزی به عنوان 
یک اولویت مهـــم دراســـتان پیگیری 

می شود.
ع اضافه کرد: در همین راستا بزودی  زار
ســـد دالکی که جزو پروژه هـــای نیمه 
تمام استان بوشهر بوده به بهره برداری 
خواهد رسید. تکمیل این سد می تواند 
به عنوان یک منبع حیاتی برای تأمین 

آب شـــرب و کشـــاورزی عمل کـــرده و 
کشاورزان استان بخصوص شهرستان 
دشتســـتان را از بحران بی آبی نجات 

دهد.
وی با بیان اینکه تکمیل زنجیره ارزش 
خرما در دســـتور کار قـــرار دارد، گفت: 
اکنون ۱۶ هزار نفر مســـتقیم و ۶۹ هزار 
نفـــر نیز غیر مســـتقیم در حـــوزه نخل 
و خرما در اســـتان اشـــتغال دارند. اما 
در تلاشـــیم بـــا تقویت زنجیـــره ارزش 
خرما این میزان اشـــتغال و به تبع آن 
مشکلات اقتصادی نخلداران را بهبود 

ببخشیم.

  ارائه مشوق به سرمایه گذاران
در حوزه خرما

اســـتاندار بوشـــهر بـــا تأکید بـــر اینکه 
برای رفـــع مشـــکلات در کنـــار بخش 
خصوصی هســـتیم، گفت: در مســـیر 
پیشرفت بوشهرسازمان های مربوطه 
از سختگیری های بی مورد در خصوص 
ارائه مجوز های ســـرمایه گذاری دوری 
کنند تا مسیر تولید و توسعه اقتصادی 
اســـتان هموار شـــود. در این زمینه به 
صورت جدی پیگیـــر تفویض اختیار در 
اعطای مجوزهای اقتصادی به اســـتان 

هستیم.
 نماینده عالی دولت در استان بوشهر 
خاطرنشـــان کرد: تمرکززدایی از دیگر 
موضوعـــات مـــورد پیگیری اســـت. در 
اصل ســـرمایه گذار، نباید ناچار باشـــد 
برای پیگیـــری امور مرتبط بـــا فعالیت 
خود، حتماً به مرکز استان مراجعه کند 
بلکه با تقویت درگاه ملـــی مجوزها، در 
هر نقطه ای از استان بتواند درخواست 
خود را پیگیری کرده و به نتیجه برساند.

وی با انتقـــاد از بازاریابی خارجی خرما 
گفـــت: خرمـــا در بازارهـــای جهانـــی، 
موفقیت قابل توجهی نداشـــته و باید 
برای ســـال آینده تلاش بیشتری کنیم 
و پذیرش هیأت های بزرگ خارجی در 
برنامه سال آینده قرار دارد. شرکت های 
بزرگ نفت و گاز و پتروشیمی مستقر در 
استان بوشـــهر، باید نســـبت به خرید 
خرمای بوشهر اهتمام ورزند و بخشی 
از مشکلات معیشتی نخلداران را  رفع 

کنند.

8 هزار هکتار از نخلستان ها 
نیازمند نوسازی و بهسازی

 »کبری توکلی« معاون بهبود تولیدات 
گیاهـــی ســـازمان جهـــاد کشـــاورزی 
اســـتان بوشـــهر نیز در ایـــن زمینه به 
ایرنـــا گفـــت: در حـــال حاضـــر ۸ هزار 
هکتار از نخلستان های این استان در 
شهرستان های دشتستان، تنگستان، 
دشتی، بوشهر و جم درجه ۲ هستند که 
به اصلاح بستر باغ و عملیات نوسازی و 

بهسازی نیاز دارند.

توکلی از تولید بیش از ۱۹۰ هزار تن خرما 
در ۳۸ هـــزار هکتار از نخلســـتان های 
اســـتان بوشـــهر خبر داد و بیـــان کرد: 
افزایش کیفیت تولید خرما را در دستور 
کار داریـــم و در ایـــن راســـتا طرح های 
نوســـازی نخیـــلات، توســـعه صنایـــع 
بســـته بندی و فرآوری خرمـــا و تقویت 

آبیاری نوین در دستور کار است.

 اختصاص ۹ میلیارد ریال
اعتبار استانی

 وی ادامه داد: بدلیل ضعف مدیریتی 
در نخلستان های استان، درجه برخی 
از نخل هـــا تکریب نشـــده اند. همین 
موضوع باعث گســـترش آفات در این 
اراضی شـــده اســـت. نخلداران دقت 
داشـــته باشـــند با بهینه کردن شرایط 
باغ هـــا، عملکـــرد بالاتـــری خواهنـــد 

داشت.
 ایـــن مقـــام مســـئول از اختصـــاص 
۹ میلیـــارد ریـــال اعتبـــار اســـتانی بـــه 
نخلستان های بوشهرخبر داد و گفت: 
این اعتبار با توجه به گســـترش آفات 
برای اجرای عملیـــات هرس و تکریب 
نخلستان ها و ایجاد شـــرایط افزایش 

تولید خرما اختصاص یافته است.
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان 
جهاد کشـــاورزی بوشـــهر ادامـــه داد: 
تغذیه، هرس، تکریـــب، آرایش و تنک 
کردن نخیلات و پوشـــش دهی خوشه 
خرما از برنامه های مهـــم در مدیریت 

نخلستان است.
توکلی با تأکید بر پایش مستمر  بررسی 
وضعیـــت آفـــت قرنطینه ای سوســـک 
سرخرطومی حنایی در نخیلات استان 
بوشـــهر تصریح کرد: ردیابـــی و پایش 
روزانه نخیلات توســـط کارشناسان در 
حال اجراست و آموزش و توصیه های 

لازم به بهره برداران ارائه می شود.
وی از کشـــاورزان خواســـت بـــا پایش 
مـــداوم درختـــان نخـــل و عمـــل بـــه 
هشـــدارها و توصیه های کارشناســـان 
این سازمان، در صورت مشاهده علایم 
خسارت آفت با مشـــورت کارشناسان 
مراکـــز جهـــاد کشـــاورزی نســـبت بـــه 
مدیریت اصولـــی کنترل آفـــت اقدام 

کنند.
 وی یکـــی از راهکارهـــای اصلـــی برای 
مقابلـــه بـــا پیـــری نخل هـــا را کاشـــت 
نهال های جدید عنوان کـــرد و گفت: 
جهـــاد کشـــاورزی اســـتان بـــا برپایی 
کلاس هـــای توجیهی تـــلاش می کند 
کشـــاورزان را به جایگزینـــی نهال های 
مقاوم و با کیفیت به جـــای نخل های 
مســـن ترغیب کند. البته می دانیم که 
ح در تـــوان مالی همه  اجرای این طـــر
نخلداران نیســـت از این رو در تلاشیم 
منابع لازم را برای ارائه تسهیلات بانکی 
با نرخ پایین به نخلداران فراهم کنیم.

ایران زمین– اســـتاندار قم با اشاره به 
ظرفیت قـــم در اســـتقرار نیروگاه های 
خورشیدی و نیاز صنایع به انرژی های 
نوین، از آمادگی اســـتان بـــرای جذب 
ســـرمایه گذار در حوزه انرژی های پاک 
و بویـــژه انرژی خورشـــیدی خبـــر داد. 
»اکبـــر بهنام جو« در حالـــی حمایت  از 
انرژی های پـــاک را از اولویت های مهم 
مجموعه مدیریت اســـتان یـــاد کرده و 
توسعه نیروگاه های خورشیدی را حائز 
اهمیت دانســـته کـــه تاکنـــون ۱۸ هزار 
و ۳۴۰ کیلـــووات انرژی خورشـــیدی در 
اســـتان قم وارد مدار شـــده و می تواند 
نقش مهمی در تأمین انرژی اســـتان و 

کاهش ناترازی های برق ایفا کند.
تابش مـــداوم و ۳۰۰ روزه خورشـــید در 
آســـمان اســـتان قم، فرصتـــی طلایی 
برای توســـعه انرژی هـــای تجدیدپذیر 
بویژه خورشـــیدی به شـــمار مـــی رود؛ 
ظرفیتـــی ارزشـــمند که چشـــم انتظار 
جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی 
اســـت تا به موتور محرک اقتصاد سبز 
در ایران تبدیل شده و بخش مهمی از 
ناترازی انرژی این روزها را حل و فصل 
کند. اگرچه تاکنون پروژه های کوچک 
و متوسط خورشیدی در استان قم اجرا 
شـــده اما این ظرفیت ها هنـــوز به طور 
کامل مورد استفاده قرار نگرفته  است. 
بر این اساس،  قم می تواند با بهره گیری 
از چنین ظرفیت عظیم و گسترده ای، 

300 روز سال در مرکز ایران آفتاب می تابد

سرمایه گذاری برای تولید انرژی های پاک در قم

به قطب انـــرژی خورشـــیدی در ایران 
تبدیل شود؛ خواســـته ای که تحققش 
به همکاری بیشـــتر میـــان بخش های 
دولتی، خصوصی و دانشگاه ها نیازمند 
بـــوده و می توانـــد بـــه عاملـــی مهم در 
توســـعه اســـتان تبدیل شـــود. این در 
حالی است که طبق گفته کارشناسان 
برای جـــذب ســـرمایه گذار و توســـعه 
انرژی هـــای تجدیدپذیـــر در قـــم، لازم 

است مجموعه ای از اقدامات هماهنگ 
و بهم پیوســـته مانند ارائه مشوق های 
مالی و تضمین بازگشت سرمایه صورت 
گیـــرد. ایـــن اقدامات شـــامل افزایش 
وام هـــای کم بهره، ارائـــه معافیت های 
مالیاتی و تضمین خرید برق تولیدی از 
نیروگاه های خورشیدی با قراردادهای 
خ پایدار اســـت. چنین  بلندمدت و نر
رویکردهایی، ریســـک ســـرمایه گذاری 

را کاهـــش داده و بازدهـــی اقتصادی را 
تضمین می کند.

»وحید آشـــتیانی« مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی قم گفت: باتوجه 
به وجود ۳۰۰ روز آفتابی در طول ســـال 
در اســـتان قم، شرایط بســـیار خوبی 
در تولید انرژی خورشـــیدی وجود دارد 
که می شود از این شـــرایط برای توسعه 

استان استفاده کرد.

وی  با اشاره به نحوه  تأمین میزان برق 
مصرفی واحدهای تولیدی گفت: ما در 
استان قم ۱۱ شـــهرک و ناحیه صنعتی 
دولتی و ۲ شـــهرک صنعتی غیردولتی 
داریم. در این شهرک ها و نواحی قریب 
به ۲ هزار واحد فعـــال و حدود ۵۰ هزار 
نیروی شاغل اشـــتغال دارند. آشتیانی 
افزود: برق شبکه سراســـری توزیع در 
کل کشور براســـاس تولید نیروگاه های 
برق تأمیـــن می شـــود و شـــرکت های 
صنعتـــی هـــم از ایـــن انرژی اســـتفاده 
می کنند. مـــا زیرســـاخت های خوبی 
را در شـــهرکت های صنعتـــی داریـــم و 
پســـت های موجود در شـــرایط عادی 
پاسخگوی مصرف این واحدها هستند.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
قم درخصـــوص اقدامات انجام شـــده 
در حوزه اســـتفاده از انرژی خورشیدی 
جهت تأمین بـــرق موردنیاز واحدهای 
تولیدی و صنعتی گفت: اکثر واحدهای 
صنعتـــی موضـــوع ناترازی هـــا را مطلع 
بودند و کســـانی که آینده نگـــر بودند، 
این تأمین را انجام دادند. آشـــتیانی به 
تسنیم گفت: اراضی که قابلیت ایجاد 
تولید برق از طریق انرژی خورشـــیدی 
داشـــتند را با تمـــام مدیـــران در میان 
گذاشـــتند و زمین ها شناســـایی شد. 
قریب به ۶۰۰ هکتار زمیـــن در داخل و 
خارج از شهرک های صنعتی شناسایی 
شـــد. مذاکراتی بین ســـرمایه گذاران 
صورت گرفت و به استان دعوت شدند. 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
قم بیـــان کرد: هماهنگی هـــای لازم در 
مجموعه ســـاتبا که مجوز تولید انرژی 
خورشـــیدی را می دهند طـــی یک ماه 

اتخاذ شد.
متعـــدد  شـــکایات  درخصـــوص  وی 
واحدهـــای تولیدی مختلف ناشـــی از 
قطعی بـــرق و نحوه جبران خســـارات 
و  اســـتاندار  تـــلاش  کـــرد:  عنـــوان 
دســـتگاه های مختلـــف و مســـئولین 
ذیربط بر این بود که این خســـارات در 
بخش صنعت، خدمات و سایر مصارف 
کمتر شود. طی جلسات مختلف مقرر 
شـــد که خاموشـــی ها به نحوی باشـــد 
کـــه مراعات حـــال صنایـــع مختلف و 
تجاری استان بشـــود. باتوجه به اینکه 
استان قم یکی از استان هایی است که 
قریب به ۴۰ درصد اشتغال آن در حوزه 
صنعـــت اســـت و در ردیـــف رتبه بندی 
جزو ۱۰ استان صنعتی کشور محسوب 
می شـــود باید به این موضوع پرداخته 

شود و خسارات استحصال شود.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
قم برضرورت تأمین سوخت نیروگاه ها 
در سراسر کشـــور تأکید و اذعان کرد: 
کمترین خســـارتی کـــه به یـــک واحد 
صنعتی از قطعـــی برق وارد می شـــود، 
بیکاری کارگران اســـت که نمی تواند به 
تولید بینجامد. ما در سال گذشته ۳۵ 
روز خاموشی داشتیم که این رقم باید 
کاهش داشـــته باشد. آشـــتیانی اظهار 
کرد: ســـعی ما بر این بود که هر روز در 
این واحدهای صنعتی حضور پیدا کنیم 
و شرایط را برای آنها تبیین کنیم و این 
امیدواری را به آنها بدهیم که در سال 
آینده با تلاش هایی که درحال پیگیری 
اســـت، در اســـتان قم تولید برق را به 
حداقل برســـانیم و خاموشی نداشته 

باشیم.

سازمان  باغبانی  امــور  مدیر   - اهـــواز 
جــهــاد کـــشـــاورزی خــوزســتــان گفت: 
خوزستان به عنوان یکی از قطب های 
اصلی گیاهان زینتی در کشور، در تولید 
گیاهان گلدار گلخانه ای رتبه اول، در 
تولید گل مریم رتبه اول، در تولید گل 
رز، گلایل و نشا رتبه دوم و در تولید گل 

نرگس رتبه سوم کشوری را دارد.

محمد حسنی نسب با اشاره به وضعیت 
کشت و تولید گل در استان، اظهار کرد: 
سطح زیرکشت انــواع گیاهان زینتی 
در خوزستان، ۴۳۰ هکتار است. بازه 
وسیعی از گیاهان زینتی شامل گل های 
شاخه بریده، گیاهان آپارتمانی، درخت 
و درختچه زینتی به صورت نشای فصلی 

در استان خوزستان کشت می شود.

سالیانه  داد:  ــه  ــ ادام نــســب  حسنی 
۱۷۰میلیون  ــواع نشا،  ان ۳۳۰ میلیون 
ــواع گل های شاخه بریده و درخت  ان
تولید  اســتــان  در  زینتی  درخــتــچــه  و 

می شود.
ــان جهاد  ــازم ــور باغبانی س مــدیــر امـ
کشاورزی خوزستان با اشاره به صادرات 
تولیدی استان، اضافه کرد:  گل های 

سرمایه گذاران برای احداث گلخانه تسهیلات می گیرند

استعداد خوزستان برای توسعه کشت گلخانه ای
عمده محصولات استان پس از تولید به 
سایر بازار های ملی ارسال و بخشی نیز 
از طریق همان بازار ها صادر می شود. 
مقصد گیاهان زینتی استان کشور های 
حاشیه خلیج فــارس و حــوزه اوراسیا 

است.
وی با اشاره به چالش های این بخش، 
گفت: بالا بودن هزینه ساخت گلخانه، 
بــالا بــودن هزینه تأمین نهاده بویژه 
نهاده های وارداتی و محدودیت شدید 
گلخانه  ساخت  تسهیلات  پــرداخــت 
اصلی  مشکل  گـــردش،  در  سرمایه  و 

بهره برداران فعال در این حوزه است.
آیا  اینکه  بــه  پاسخ  در  نسب  حسنی 
ــن بخش وجــود  امــکــان توسعه در ای
دارد، عنوان کرد: با توجه به ظرفیت 
اقلیمی منحصر به فرد استان خوزستان، 
حرفه ای بودن بهره برداران و آشنایی 
با اصول و فنون این رسته، ژرم پلاسم 
غنی استان در انــواع گیاهان زینتی و 
وجود تقاضا برای محصولات تولیدی 
استان، شرایط مطلوبی برای توسعه 

در استان فراهم است.
وی با اشاره به ظرفیت موجود گفت: 

سطح کشت گیاهان زینتی ۳۱۰ هکتار 
فضای باز و ۱۲۰ هکتار گلخانه ای است.
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